



Anne Chagnaud, Honor Swimmer, France, 1998



Videos (please help if you can find any)

Anne Chagnaud won 2 Majors: 1994 Around Atlantic City; and 1997 FINA Marathon Swimming World Series. She set the female speed record in the 88km Hernandarias-Parana in Argentina in 1994 in 9 hours and 22 minutes and again in 1995 in 8 hours and 54 minutes – which held until 2010.

She was the first female in these races: 1993 25 km European Championships; 1994 and 1995 26 km Tapas in Brazil; 1994 and 1995 56.7 km Rio Coronda; 1994 and 1995 Parana; 1994 36.6 km Atlantic City; and 1997 30 km Ohrid.

In 1997 Anne was the overall professional circuit champion 54 point (the second place was 31 points) with results: 1st 25.2 km Rio de Janeiro; 2nd 57 km Santa Fe-Coronda; 2nd 40 km San Felice Circeo, Italy.

For historical reference: Anne's ban in 1995 (heavily covered by the media) was overturned by the Court of Arbitration for Sport in 1996 (with very little media coverage).

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

French Translation

Anne Chagnaud a remporté 2 Majeurs: 1994 Around Atlantic City; et 1997 FINA Marathon Swimming World Series. Elle a établi le record de vitesse féminin sur les 88 km de Hernandarias-Parana en Argentine en 1994 en 9 heures et 22 minutes, puis en 1995 en 8 heures et 54 minutes, record qui a été conservé jusqu'en 2010.

Elle a remporté toutes les compétitions du circuit professionnel et s'est placée parmi les premières aux Championnats du Monde de la FINA. Anne a gagné les 25 km aux Championnats d'Europe de natation en eau libre en 1993. Pour 1993/4, son palmarès inclut : le marathon international de Tapes (26 km) au Brésil, et en Argentine, les marathons de Santa Fe-Coronda (57 km) et Hernandarias-Parana (88 km).

En 1997, Anne a été sacrée championne du circuit professionnel toutes catégories, avec 54 points loin devant son challenger (31 points) se plaçant 1^{ère} à Rio de Janeiro sur 25.2 km, 2^{ème} à Santa Fe-Coronda (ARG) sur 57 km, et 2^{ème} du marathon de San Felice Circeo (ITA) sur 40 km.

Pour référence historique : l'interdiction dont Anne a fait l'objet en 1995 (largement couverte par les médias) a été annulée par le Tribunal arbitral du sport en 1996 (avec très peu de couverture médiatique).